
 1 

P R O T O K Ó Ł  Nr ORN.0012.2.1.2015 

posiedzenia Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki Rady Miejskiej w Olecku 

odbytego w dniu 9 stycznia 2015 r. 

 

 
 Na stan 6 członków komisji w posiedzeniu udział wzięło 8 – lista obecności                        

w załączeniu. 

  

Punkt 1 posiedzenia do czasu wyboru Przewodniczącego Komisji prowadził Przewodniczący 

Rady Miejskiej – Karol Sobczak. Pozostałym punktom przewodniczyła Przewodnicząca 

Komisji – Maria Dzienisiewicz. 

Protokołowała inspektor Wydziału Organizacyjnego i Nadzoru Urzędu Miejskiego w Olecku 

– Małgorzata Adameit. 

W posiedzeniu udział wzięli: 

 Przewodniczący Rady Miejskiej w Olecku – Karol Sobczak, 

 Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski, 

 Przedstawiciel lokalnej pracy – Zbigniew Malinowski. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

otworzył pierwsze posiedzenie komisji i przedstawił proponowany porządek posiedzenia:  

 

1. Wybór Przewodniczącego i Wiceprzewodniczącego Komisji. 

2. Analiza projektu budżetu Gminy Olecko na 2015 rok oraz projektu Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Olecko na lata 2015 – 2024. 

3. Sprawy wniesione.  

4. Wolne wnioski.  

 

Uwag do porządku posiedzenia nie zgłaszano. 

 

 

Do punktu 1 – Wybór Przewodniczącego i Wiceprzewodniczącego Komisji. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak  

poinformował, iż będzie przewodniczył posiedzeniu do momentu wybrania 

Przewodniczącego Komisji.  

Prosił o zgłaszanie kandydatów. 

 

Członek komisji – Maciej Juchniewicz 

zgłosił kandydaturę Pani Marii Dzienisiewicz.  

 

Pani Maria Dzienisiewicz wyraziła zgodę na kandydowanie.  

 

Innych kandydatów nie zgłaszano. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak  

poddał pod głosowanie kandydaturę Pani Marii Dzienisiewicz. 

 

Za kandydaturą Pani Marii Dzienisiewicz głosowało 7 członków komisji (obecnych                        

7 członków Komisji). 
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Przewodniczącą Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki Rady Miejskiej w Olecku 

została Pani Maria Dzienisiewicz.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej przekazał przewodnictwo nowo wybranej Przewodniczącej 

Komisji – Marii Dzienisiewicz. 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Dzienisiewicz 

prosiła o zgłaszanie kandydatur na Wiceprzewodniczącego Komisji.  

Zgłosiła kandydaturę Pana Krzysztofa Kempistego. 

 

Pan Krzysztof Kempisty wyraził zgodę na kandydowanie.  

 

Innych kandydatów nie zgłaszano. 

 

Za kandydaturą Pana Krzysztofa Kempistego głosowało 7 członków komisji, 1 wstrzymał się 

od głosu.  

 

Wiceprzewodniczącym Komisji Planowania Budżetu i Gospodarki Rady Miejskiej                    

w Olecku został Pan Krzysztof Kempisty. 
 

Na tym punkt zakończono. 

 

 

Do punktu  2 – Analiza projektu budżetu Gminy Olecko na 2015 rok oraz projektu 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Olecko na lata 2015 – 2024. 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Dzienisiewicz 

stwierdziła, iż wszyscy zapoznali się z przedłożonym materiałem i zapytała Burmistrza, czy 

analiza projektów w formie pytań odpowiadałaby. 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

zgodził się na powyższą formę analizy. 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Dzienisiewicz 

prosiła o zadawanie pytań. 

 

Członek komisji – Maciej Juchniewicz 

oznajmił, że w poprzedniej kadencji rady była mowa o przyjęciu uchwały w sprawie 

inicjatywy lokalnej. Klub Radnych OKO złoży stosowny projekt uchwały w ramach 

inicjatywy uchwałodawczej. Jeśli zostałaby przyjęta taka uchwała, to muszą się znaleźć na ten 

cel środki w budżecie gminy. Inicjatywa lokalna nie zakłada przekazywania pieniędzy 

mieszkańcom, tylko gmina zapewnia wykonanie usług lub zakup produktów. W innych 

samorządach mieszkańcy zgłaszają różne inicjatywy, np. budowę placów zabaw, czy 

działalność charytatywną. Chciał wiedzieć, co Burmistrz o tym sądzi i czy można byłoby 

zaplanować środki na ten cel w wysokości 50.000 zł w ramach rezerwy ogólnej.  

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

wyjaśnił, iż w omawianym projekcie budżetu nie przewiduje się inicjatywy lokalnej. Będzie 

dążył do tego, by przyszłoroczny budżet był budżetem bardziej obywatelskim. W grudniu 

ubiegłego roku dwóch pracowników było na szkoleniu związanym z budżetem obywatelskim. 

W tym roku zostaną przeszkoleni kolejni pracownicy. Ponadto konieczne będzie podjęcie 

stosownych uchwał.  
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Jeśli chodzi o wyodrębnienie środków na inicjatywę lokalną z rezerwy ogólnej, przeanalizuje 

to, gdyż rezerwa ogólna jest dosyć niska, wynosi 0,3% wydatków budżetu (210.000 zł) i 

zmniejszenie jej o 50.000 zł byłoby dość znaczące.  

 

Członek komisji – Maciej Juchniewicz 

odnośnie zadań inwestycyjnych przewidzianych do realizacji w 2015 r. stwierdził, że z 

dochodów własnych na inwestycje planuje się wydatkować ok. 1.620.000 zł po odjęciu 

wydatków na Sieć szerokopasmową Gminy Olecko, w tym na inwestycje w mieście po 

odjęciu wydatków na projekty techniczne – ok. 440.000 zł. Natomiast na  inwestycje na  

obszarach wiejskich zaplanowano kwotę ok. 370.000 zł. Zapytał, czy to nie jest jakaś 

„arytmia” i czy ze względu na potrzeby miasta, nie można byłoby zaplanować środków 

bardziej proporcjonalnie. Wie, że w ramach 370.000 zł wydatków zaplanowanych na tereny 

wiejskie, większość stanowią zadania w ramach funduszu soleckiego, ale skala potrzeb w 

porównaniu do miasta jest skrajnie różna.  

Ponadto zwrócił uwagę, iż na projekt przebudowy hotelu Maraton oraz Koncepcję 

zagospodarowania jeziora Oleckie Wielkie i nabrzeża rzeki Lega w mieście zaplanowano 

porównywalne kwoty. Na ostatniej sesji Burmistrz mówił, iż koncepcja obejmie też 

zagospodarowanie byłego budynku PTTK i amfiteatru. Obawia się, że za mało środków 

zaplanowano na wykonanie koncepcji. 

Jeśli chodzi o budowę ul. Syrokomli zapytał jakie były kryteria wyboru tej inwestycji. 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

odpowiedział, iż jeśli chodzi o inwestycje na terenach miejskich i wiejskich ujęcie zadań 

realizowanych w ramach funduszu sołeckiego jest obligatoryjne, gdyż rada podjęła uchwałę o 

wyodrębnieniu tego funduszu. Natomiast sołectwa złożyły wnioski na łączną kwotę 

343.399,13 zł. Trzeba mieć na uwadze, że mieszkańcy miasta i wsi, to mieszkańcy jednej 

gminy. Ponadto każda inwestycja na terenach wiejskich jest znacząco droższa od inwestycji 

wykonywanych w mieście. Przykładowo wykonane 200 m sieci wodociągowej na terenach 

wiejskich może obsługiwać tylko jedno gospodarstwo, zaś w mieście nawet do 1.000 osób. 

Gdyby brano pod uwagę powyższe kryterium, to na wsi praktycznie nic nie zostałoby 

wykonane. Na zadania inwestycyjne w budżecie zaplanowano 3.107.845 zł, została też ujęta 

kwota na inne wydatki majątkowe. Nie widzi zachwiania proporcji, bo większość projektów 

technicznych, które będą wykonywane dotyczy inwestycji w mieście. Ponadto jest nowy 

okres budżetowania środków unijnych na lata 2014-2020 i konieczne jest wykonanie 

projektów technicznych, aby gmina mogła składać wnioski. Pierwsze nabory wniosków 

rozpoczną się prawdopodobnie po wakacjach. Nie przewiduje się w tym roku realizacji 

dużych inwestycji ze środków własnych gminy. 

Odnośnie budowy ul. Syrokomli – chodzi o odcinek prowadzący w stronę dołu od strony 

jeziora. Gmina posiada w tamtej okolicy kilka atrakcyjnych działek do sprzedaży. Aby móc je 

sprzedać planuje się najpierw wykonanie drogi gruntowej i uzbrojenie jej, czyli chodzi o 

przygotowanie ulicy pod dalszą budowę. Szacuje się, że dochód ze sprzedanych działek 

przewyższy koszt inwestycji.  

Nawiązując do projektu przebudowy hotelu Maraton projekt będzie wykonany niezależnie od 

koncepcji. Gmina chce przygotować dokumentację, by móc aplikować o środki unijne na 

przebudowę hotelu. Obiekt jest niezbędny dla Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w 

Olecku, gdyż łatwiej jest prowadzić rozmowy z grupami i klubami sportowymi, jeśli będzie 

mógł zabezpieczyć wszystkie usługi, w tym noclegowe z wyżywieniem. Byłaby to 

alternatywa i jednocześnie konkurencja dla lokalnych przedsiębiorców z branży hotelowej. 

Natomiast szacunkowy koszt wykonania koncepcji wynosi ok. 100.000 zł, w budżecie 

zaplanowano  wydatki na ten cel w kwocie 80.000 zł. Wykonanie koncepcji nie jest 

równoznaczne z projektem technicznym. Zaraz po uchwaleniu budżetu zostanie ogłoszony 

przetarg na jej wykonanie. Chce, aby opracowanie zawierało zagospodarowanie całego 

nabrzeża jeziora. Zakłada się wykonanie przynajmniej dwóch nowych plaż, budową kilku 

pomostów, zagospodarowanie terenu LOK-u, PTTK oraz amfiteatru. Przed opracowaniem 
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koncepcji niecelowe jest wykonywanie projektów technicznych etapami. Chodzi o to, aby 

koncepcja była spójna i zawierała atrakcyjne zagospodarowanie terenu nie tyko dla 

mieszkańców miasta, ale też dla turystów.  

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Dzienisiewicz 

odnośnie koncepcji zagospodarowania jeziora zapytała, czy nie można byłoby wziąć pod 

uwagę, jakichś konkursowych projektów, czy na wykonanie koncepcji musi być ogłoszony 

przetarg.  

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

wyjaśnił, że na opracowanie koncepcji zostanie ogłoszony przetarg, bo wydatkuje się 

publiczne pieniądze. W specyfikacji do przetargu zostanie wskazane, iż jednym w wymogów 

będzie przeprowadzenie konsultacji społecznych. Na dzisiaj nie rozstrzyga, w jakiej będą 

formie.  

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Dzienisiewicz 

zaproponowała, aby nawiązać w tym względzie współpracę z Wydziałem Architektury 

Politechniki Gdańskiej.  

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

stwierdził, iż chciałby zainteresować opracowaniem koncepcji osoby z zewnątrz, które mają 

inne spojrzenie. 

 

Członek komisji – Maciej Juchniewicz 

zapytał o zadanie „Budowa przydomowej oczyszczalni ścieków i instalacji wodno-

kanalizacyjnej Dąbrowskie 5”, czy to jest mienie gminy. 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

wyjaśnił, że we wsi Dąbrowskie znajduje się gminny budynek wielorodzinny, w którym 

mieści się również świetlica wiejska. Została doprowadzona woda i konieczne jest wykonanie 

przydomowej oczyszczalni ścieków. Projekt techniczny jest gotowy.  

 

Członek komisji – Maciej Juchniewicz 

zapytał, czy zadanie „Zakup i montaż wiaty przystankowej przy ul. Ełckiej” dotyczy tej wiaty 

przystankowej, o którą upominali się mieszkańcy Os. Siejnik. 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

potwierdził, iż chodzi o tą wiatę przystankową.  

 

Członek komisji – Maciej Juchniewicz 

odnośnie zadania „Przebudowa długiego mostu na rzece Lega” zwrócił uwagę, że w 2014 r. 

było na ten cel zaplanowane 130.000 zł i zadanie nie zostało zrealizowane, zaś na 2015 r. 

planuje się wydatek w kwocie 87.000 zł. Zapytał, co się zmieniło w tym zakresie. 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

odpowiedział, że jest świadomy, iż w budżecie zaplanowano za niską kwotę, bo szacunkowy 

koszt tego zadania to ok. 270.000 zł. Projekt techniczny przebudowy mostu został wykonany 

w celu aplikacji o środki unijne z Programu Współpracy Transgranicznej Litwa-Polska. 

Gmina otrzymała zgodę na wykorzystanie oszczędności w ramach zadania dopiero na 

początku października, a realizacja zadania miała zakończyć się z końcem grudnia 2014 r. W 

związku z tym, iż projekt techniczny zakłada wykonanie mostu z drewna afrykańskiego, 

żadna firma w tak krótkim czasie nie zdążyłaby przebudować mostu. Wobec powyższego 

gmina wystąpiła o kolejną zgodę na wykorzystanie oszczędności i budowę innych urządzeń 

rekreacyjnych przy ul. Letniej.  
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Projektując budżet ujął zadanie z kwotą 87.000 zł, gdyż ma nadzieję, że będzie możliwość 

pozyskania jakichkolwiek środków zewnętrznych, jeśli nie to w tym roku konieczny będzie 

remont mostu. 

 

Członek komisji – Maciej Juchniewicz 

odnośnie zadania „Budowa budynku socjalnego – projekt” zapytał, gdzie przewiduje się 

budowę tego budynku.  

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

odpowiedział, iż planuje się budowę budynku socjalnego w Imionkach, tam gdzie znajduje się 

obecnie 10 kontenerów socjalnych. Gmina posiada w tym miejscu dużą działkę przejętą od 

Agencji Nieruchomości Rolnych. Planuje się w tym roku wykonanie projektu technicznego 

budynku z mieszkaniami socjalnymi w systemie modułowym. Mieszkania miałyby oddzielne 

wejścia,  ogrzewanie piecowe, doprowadzone media. 

Gmina musi budować mieszkania socjalne, ponieważ obecnie jest wydanych ok. 30 wyroków 

o eksmisji, a nie posiada tylu mieszkań socjalnych. Skoro gmina nie ma możliwości 

zapewnienia lokali zastępczych, to ponosi koszty opłaty czynszu za osoby posiadające wyrok 

eksmisji. W ubiegłym roku był to wydatek ponad 50.000 zł. Na budowę mieszkań socjalnych 

jest możliwość pozyskania dofinansowania w formie pożyczki, która może być umorzona.  

 

Członek komisji – Maciej Juchniewicz 

zapytał, czy działka w Imionkach, to jedyna działka, na której można wybudować budynek 

socjalny. Jego zdaniem budowa budynku w tamtym miejscu, to całkowite wykluczenie tych 

ludzi ze społeczeństwa. 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

wyjaśnił, iż sprawa budowy lokali socjalnych była poruszana już ok. 8 lat temu. Gdy gmina 

chciała wybudować kontenery socjalne mieszkańcy nie zgadzali się na ich ustawienie ani w 

mieście, ani na wsi. Były ogromne protesty. Wówczas podjęto decyzję, iż kontenery zostaną 

postawione na działce gminnej w Imionkach. Miejscowość nie jest zbyt daleko położona od 

miasta. W przyszłości, podczas planowania budowy ścieżek rowerowych, można byłoby 

wybudować ścieżkę w tamtym kierunku, by ułatwić dojazd. Gmina stara się, aby nie 

umieszczać w tych lokalach socjalnych rodzin z dziećmi, ale gdyby pojawiła się taka 

konieczność, to do tamtej miejscowości jeździ autobus szkolny. 

 

Członek komisji – Wioletta Żukowska 

wtrąciła, że na jednym z posiedzeń Komisji Polityki Prorodzinnej (…) poprzedniej kadencji 

rady Prezes Stowarzyszenia „Otwarte Drzwi” – Wojciech Bojar zaproponował, iż budynek 

socjalny mógłby powstać przy budynku stowarzyszenia. Wówczas mógłby on sprawować 

pieczę nad osobami mieszkającymi w tych mieszkaniach socjalnych. 

  

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

wyjaśnił, iż Pan Wojciech Bojar może sprawować pieczę jedynie nad noclegownią, a nie 

mieszkaniami socjalnymi. Przydział mieszkania jest dla określonej rodziny.  

 

Członek komisji – Wiesław Zalewski 

odnośnie zadania „Zakup i montaż wiat przystankowych” zapytał, czy można zaplanować 

zakup wiaty do Babek Gąseckich w związku z wyremontowaniem drogi i powstaniem 

nowego przystanku. 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

odpowiedział, że droga została wybudowana w październiku, natomiast termin składania 

wniosków do budżetu minął 30 września 2014 r. w związku z tym, iż wcześniej nie było 



 6 

takiego wniosku, zadanie nie zostało ujęte w budżecie. Zakup wiaty nie jest dużym 

wydatkiem, w trakcie realizacji budżetu być może znajdą się na ten cel środki.  

 

Członek komisji – Grzegorz Wróblewski 

zwrócił uwagę, iż jeśli chodzi o drogi na terenach wiejskich nie przewiduje się wydatków na 

ich remonty. 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

wyjaśnił, że wydatki na bieżące remonty dróg są ujęte w innym dziale, nie w inwestycjach. 

Przewiduje się jedynie kontynuację przebudowy drogi Szczecinki-Borawskie przy 

dofinansowaniu z Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych. Jeśli chodzi o inwestycje drogowe 

na terenach wiejskich nie planuje się ich. W projekcie budżetu zostały ujęte jedynie projekty 

techniczne przebudowy dróg w ramach funduszu sołeckiego w Sołectwach Możne i 

Dąbrowskie II. Ponadto Powiat Olecki przy dofinansowaniu z gminy będzie realizował 

przebudowę drogi w Kukowie. 

 

Członek komisji – Grzegorz Wróblewski 

zapytał, czy jeśli pojawiłaby się możliwość pozyskania środków unijnych na remonty dróg 

wiejskich, to inwestycje byłyby realizowane. 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

odpowiedział, iż prawdopodobnie w obecnym okresie budżetowania środków unijnych na 

drogi gminne i powiatowe nie będzie. Dofinansowanie będzie można pozyskać jedynie z 

Narodowego Programu Przebudowy Dróg Lokalnych, czyli z tzw. „schetynówek”. Planuje 

we wrześniu złożyć wniosek na przebudowę dróg w mieście, czyli ul. Moniuszki, Kiepury, 

Wieniawskiego i Szymanowskiego oraz ewentualnie ul. Ludowej. Jeżeli jest ogłoszony nabór 

wniosków do powyższego programu dany samorząd może złożyć maksymalnie dwa wnioski.  

 

Członek komisji – Zbigniew Aksienionek 

zapytał, czy w związku z powyższym, skoro z funduszu sołeckiego zaplanowano projekty 

techniczne na przebudowę dróg w dwóch sołectwach, to drogi nie będą wykonane jak nie 

będzie środków. Funduszu sołeckiego z pewnością na to zadanie nie wystarczy. 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

odpowiedział, że przebudowy dróg mogą być realizowane przy udziale środków z tzw. 

„schetynówek”.  

 

Członek komisji – Henryk Markowski 

zapytał, czy planowany jest remont ul. Batorego. 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

odpowiedział, iż jest to ulica powiatowa. Jeśli powiat będzie planował remont tej ulicy, to 

gmina postara się dofinansować wykonanie inwestycji.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

zapytał, czy ktoś zgłaszał do gminy problem braku oświetlenia we wsi Biała Olecka.  

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

wyjaśnił, że zna ten temat. Miejscowość należy do Sołectwa Lenarty i proponował Sołtysowi 

Stanisławowi Ciechanowiczowi, aby środki funduszu sołeckiego wydatkować na projekt 

techniczny budowy oświetlenia w Białej Oleckiej. Niestety sołtys nie przystał na tą 

propozycję.  
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Wiceprzewodniczący Komisji – Krzysztof Kempisty  

zapytał, czy planuje się wykonanie placu zabaw przy przedszkolu samorządowym. 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

odpowiedział, iż w tym roku, przy pozyskaniu dofinansowania z zewnątrz, planuje się 

zmodernizować plac zabaw. 

 

Członek komisji – Wioletta Żukowska 

odnośnie zadania „Modernizacja lokali i budynków komunalnych” zapytała, jaki zakres prac 

wykonuje się w ramach modernizacji.  

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

odpowiedział, że w zasobie gminnych lokali komunalnych znajdują się lokale mieszkalne i 

usługowe. Głownie niektóre lokale mieszkalne wymagają remontu w zakresie modernizacji 

lub przebudowy dachu (np. budynek po pożarze przy ul. Młynowej), docieplenie i 

uszczelnienie fundamentów, wymiana okien.  

 

Członek komisji – Wioletta Żukowska 

zapytała, czy w ciągu roku, w razie potrzeby, mogą być wykonywane inne remonty. 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

wyjaśnił, iż zaplanowano ogólną kwotę wydatków. Gmina ogłasza przetarg na najpilniejsze 

potrzeby. Jeśli zostają oszczędności, to wykonywane są kolejne pilne remonty. Często w 

trakcie roku wydatki na ten cel są zwiększane. 

 

Członek komisji – Maciej Juchniewicz 

odnośnie zadania „Koszty nabycia nieruchomości” zapytał, o jaką nieruchomość chodzi. 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

odpowiedział, że zadanie dotyczy nieruchomości przy drodze wojewódzkiej prowadzącej do 

Suwałk. W Sedrankach za mostem na rzece Lega jest droga prowadząca na kolonie 

miejscowości, która biegnie po nasypie dawnej kolejki wąskotorowej. Część tego nasypu 

należy do właściciela prywatnego. Gmina chce nabyć ten teren. 

 

Członek komisji – Maciej Juchniewicz 

odnośnie zadania „Przebudowa targowicy miejskiej – projekt” zapytał, czy projekt 

uwzględnia postulaty mieszkańców, aby był to też teren rekreacyjny. 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

wyjaśnił, iż w specyfikacji do przetargu gmina wskaże warunki, jakie mają być spełnione i 

projekt zostanie wykonany tak, jak się tego oczekuje. Chce, by ten teren nie był przeznaczony 

jedynie do handlu, ale też uwzględniał potrzeby mieszkańców. Można wykonać tam teren 

rekreacyjny.  

W ramach koncepcji zagospodarowania jeziora, planuje się również zagospodarować 

nabrzeże rzeki Lega aż do mostu przy Alei Zwycięstwa. Idąc w stronę targowicy ul. 

Wiśniową, tuż za budynkami straży pożarnej jest teren zalewowy. Chciałby, aby przy 

strumyku „Matłak” powstał teren rekreacyjny wraz z małym stawem.  

 

Członek komisji – Maciej Juchniewicz 

nawiązał do zadania „Budowa oświetlenia i odwodnienia terenów zielonych przy ul. 

Broniewskiego” stwierdzając, że jest tam nieukończony chodnik. 

 

 

 



 8 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

wyjaśnił, że po wybudowaniu nowego budynku na tym terenie zbierają się wody opadowe i 

konieczne jest wykonanie odwodnienia liniowego wzdłuż terenu zielonego aż do ul. 

Kościuszki.  

Jeśli chodzi o nieukończony chodnik, najpierw należy wykonać drogę wewnętrzną od ul. 

Targowej.  

 

Członek komisji – Zbigniew Aksienionek 

poruszył kwestię drogi w Gordejkach Małych. W miejscowości po byłym gospodarstwie 

rolnym, gdzie mieszka wiele osób, jest krótka droga o długości ok. 800 m i nie ma jej w 

żadnej perspektywie.  

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

odpowiedział, iż mieszkańcy dysponują środkami funduszu sołeckiego. Od wielu lat jest on 

przeznaczany na budowę boiska i placyku do koszykówki. Mogą oni zrobić pierwszy krok i 

kolejny fundusz przeznaczyć na wykonanie projektu technicznego budowy drogi.  

 

Członek komisji – Zbigniew Aksienionek 

wtrącił, że nie ma takiej możliwości, gdyż kilka lat temu w uchwalonym Planie Odnowy 

Miejscowości został przewidziany remont drogi i budowa boiska. Gmina wybrała budowę 

boiska, jako mniejszy wydatek i co roku wydaje na ten cel po ok. 14.000 zł, a droga nie ma 

szans na budowę. W świadomości mieszkańców jest, że musi być kontynuacja zadania. 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

nie zgodził się z przedmówcą. Każde sołectwo co roku decyduje na co przeznaczyć środki 

funduszu sołeckiego. Kontynuacja zadania nie jest obligatoryjna. Musiałaby być kontynuacja 

zadania, jeśli na jego realizację byłaby przyznana dotacja celowa ze środków zewnętrznych. 

Fundusz sołecki stanowią pieniądze budżetu gminy i mieszkańcy sołectwa decydują, na co je 

wydać. Środki te mogą być przeznaczone wyłącznie na zadania własne gminy, np. budowa 

dróg. Jeśli sołectwo zdecyduje, że ma być wykonany projekt techniczny budowy drogi w 

Gordejkach Małych, to gmina musi to wykonać.  

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Dzienisiewicz 

stwierdziła, iż budżet gminy na 2015 r. jest nastawiony na realizację projektów technicznych 

pod późniejsze pozyskiwanie środków unijnych. 

Zwróciła uwagę na sprawę oświetlenia ulicznego i zapytała, czy gmina robiła kiedykolwiek 

audyt oświetlenia.  

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

odpowiedział, że taki audyt nie był wykonywany. 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Dzienisiewicz 

zaznaczyła, iż w zeszłym roku w ramach Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska można 

było pozyskać środki na modernizację oświetlenia. Warto byłoby sprawdzić, czy będzie 

kontynuacja programu. Zużycie energii to nie tylko samo zużycie prądu, ale też mniejsza 

emisja CO2 do atmosfery. W Kętrzynie po dokonaniu audytu udało się osiągnąć oszczędności 

w wysokości 55% kosztów energii elektrycznej, zaś w Bydgoszczy – 63%. Poddała pod 

rozwagę przeprowadzenie takiego audytu w gminie Olecko.  

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

stwierdził, że jeśli NFOŚ kontynuowałby taki program, to warto byłoby się tego podjąć. 

Obecnie budowane oświetlenie jest bardzo energooszczędne, ale w mieście jest jeszcze sporo 

starych lamp.  
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Przewodnicząca Komisji – Maria Dzienisiewicz 

zwróciła uwagę, iż koszty funkcjonowania obiektów sportowych są bardzo duże (1.570.000 

zł).  

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

oznajmił, że czeka na zamknięcie roku budżetowego 2014, który był znacznie lepszy pod 

względem finansowym niż rok 2013. Jego zdaniem przychody będą znacząco wyższe. Z 

pewnością gmina będzie dokładać do funkcjonowania obiektów sportowych. W poprzednich 

latach, jeszcze przed funkcjonowaniem pływalni, budżet MOSiR-u wynosił ok. 800.000 zł 

rocznie. Zostały wybudowane nowe obiekty i budżet jednostki jest znacząco większy. Jeszcze 

nie wie, jakie będą przychody, ale zlecił wyodrębnienie kosztów i przychodów z samej hali, 

by móc sprawdzić, jaka jest tendencja, wzrostowa, czy spadkowa.  

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Dzienisiewicz 

z powyższego rozumie, iż zapadła decyzja o przebudowie hotelu Maraton, aby jeszcze lepiej 

wykorzystać obiekty sportowe.  

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

wyjaśnił, że grupy sportowe korzystające z obiektów sportowych większość pieniędzy wydają 

na noclegi i wyżywienie. W zeszłym roku została przeprowadzona ankieta na temat 

warunków pobytu w Olecku. Praktycznie we wszystkich ankietach najwyżej oceniano jakość 

obiektów sportowych, zaś najgorzej oceniano usługi hotelarskie i wyżywienie. Nie chodziło o 

to, iż nie było co jeść, ale np. codziennie na śniadanie było to samo.  

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Dzienisiewicz 

zapytała, czy po przebudowie hotelu nie będzie konfliktu z przedsiębiorcami.  

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

odpowiedział, iż konfliktu nie będzie, bo gmina planuje wykonać obiekt, który będzie 

konkurencyjny dla lokalnych przedsiębiorców, a dochody z tytułu jego funkcjonowania będą 

stanowiły przychód MOSiR-u. Jego zdaniem obiekt będzie dostępny dla każdego, nie tylko 

dla grup sportowych. Szacuje się, że zostanie wykonany obiekt na ok. 80 miejsc 

noclegowych. Uważa, iż to spowoduje podniesienie jakości usług w innych hotelach w 

mieście.  

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Dzienisiewicz 

stwierdziła, że Olecko nie jest bardzo atrakcyjnym miastem pod względem turystycznym. 

Pamięta, iż przy tworzeniu strategii rozwoju miasta i gminy przyjętej w 2000 r. była grupa, 

która zajmowała się zagadnieniem Olecka, jako miejsca dla osób niepełnosprawnych i 

starzejących się. Być może warto zacząć rozmowy na temat miejsca przyjaznego dla 

seniorów. Kiedyś pojawił się pomysł budowy osiedla specjalistycznego dla osób starszych. 

Jej zdaniem przebudowa hotelu mogłaby być tak planowana, aby był on dostosowany dla 

osób niepełnosprawnych. 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

wtrącił, iż obecne przepisy prawa budowlanego nie dopuszczają budowy budynku 

użyteczności publicznej nie dostosowanego do potrzeb osób niepełnosprawnych.  

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Dzienisiewicz 

dodała, że chodzi jej o jeszcze większe udogodnienia dla osób niepełnosprawnych.  

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

odpowiedział, iż wszystko jest do uzgodnienia i potrzeby osób niepełnosprawnych będą 

uwzględnione, bo do Olecka przyjeżdżają też sportowcy niepełnosprawni.  
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Przewodnicząca Komisji – Maria Dzienisiewicz 

reasumując podkreśliła, że jeśli Burmistrz dopilnuje, aby z hotelu mogli korzystać sportowcy 

niepełnosprawni lub seniorzy, to byłby to pewien wyróżnik. 

Jej zdaniem budżet jest dobry i warto go przyjąć. Rozumie, iż Burmistrz jest otwarty na 

pewne zmiany i chciałaby, aby potrzeby zostały uwzględnione, zwłaszcza w zakresie budowy 

dróg.  

Zapytała, czy Tereny Aktywności Gospodarczej i tereny turystyczne, jak „Szyjka” zostały 

przygotowane pod przyszłe inwestycje. 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

odpowiedział, iż działki w większości zostały sprzedane. Na terenach TAG znajduje się 

wodociąg i kanalizacja.  

Jeśli chodzi o „Szyjkę” w ul. Żeromskiego wszystkie media są.  

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Dzienisiewicz 

podkreśliła, że ważne są działania promocyjne.  

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

stwierdził, iż oprócz bazy sportowej konieczne jest jeszcze wydatkowanie środków na 

zaplecze kulturalno-turystyczne. Stąd potrzeba opracowania koncepcji zagospodarowania 

jeziora oraz w przyszłości przebudowa budynku AGT. W budżecie na 2015 r. przewidziano 

zagospodarowanie ternu między Restauracją „Astra” a budynkiem AGT. Planuje się wykonać 

instalację centralnego ogrzewania i drogi dojazdowe.  

Należy dążyć do tego, aby w Olecku zrobić dobrą ofertę turystyczną i kulturalną.  

 

Innych pytań, ani uwag do projektu budżetu i projektu WPF nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja przy 7 głosach za i 1 wstrzymującym pozytywnie zaopiniowała projekt Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Olecko na lata 2015-2024. 

 

Komisja przy 7 głosach za i 1 wstrzymującym pozytywnie zaopiniowała projekt budżetu 

Gminy Olecko na 2015 r. 

 

Na tym punkt zakończono. 

 

 

Do punktu 3 – Sprawy wniesione. 
 

Przewodnicząca Komisji – Maria Dzienisiewicz 

poinformowała, iż do biura Rady Miejskiej wpłynęła Uchwała Nr 0102-246/14 Kolegium 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie z dnia 4 grudnia 2014 roku w sprawie badania 

zgodności z prawem uchwały nr ORN.0007.66.2014 Rady Miejskiej w Olecku z dnia                                

30 października 2014 r. w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

Odczytała sentencję orzeczenia. 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

wyjaśnił, że uchwała jest ważna i została opublikowana, tylko wskazano, że nastąpiło 

naruszenie prawa. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

poinformował, iż wczoraj do biura rady wpłynął mail od radnego Macieja Juchniewicza, 

który zwrócił się z prośbą, by zapoznać z jego treścią pozostałych radnych na najbliższych 
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posiedzeniach komisji. Wczoraj przedstawił sprawę na posiedzeniu Komisji Polityki 

Prorodzinnej (…), dziś przedstawi treść maila na posiedzeniu Komisji Planowania (…).  

W dniu 19 grudnia br. do biura Rady Miejskiej wpłynął mail od radnego Macieja 

Juchniewicza z prośbą o zamieszczenie w Biuletynie Informacji Publicznej urzędu i stronie 

www informacji o 3 radnych z Klubu Radnych OKO wraz ze zdjęciami.  

W odpowiedzi na powyższe pismo poinformował radnego, iż nie można na razie zrealizować 

prośby, gdyż złożony wniosek będzie przedyskutowany na komisjach, podczas których 

wypracowane zostanie wspólne stanowisko, w jaki jednakowy sposób prezentować radnych 

Rady Miejskiej w Olecku w internecie. Niemniej jednak na stronie BIP upubliczniono adresy 

e-mail członków Klubu Radnych OKO.  

Wczoraj, tuż przed posiedzeniem Komisji Oświaty (…), wpłynął kolejny mail radnego z 

prośbą o jego przekazanie Przewodniczącemu Rady i pozostałym radnym na planowanych w 

tym tygodniu posiedzeniach komisji. W mailu radny napisał, iż prosił o umieszczenie w/w 

informacji na stronie BIP, a w odpowiedzi przewodniczący poinformował o niemożności 

zrealizowania tej prośby. Radny nie zgadza się z taką interpretacją i decyzją opisaną w moim 

piśmie. 

Stwierdził, iż po pierwsze z korespondencji  nie wynika, do kogo maile są adresowane, czy do 

niego, do Burmistrza, czy do pań z biura rady. Panie są oddelegowane do obsługi biura rady                 

i odpowiadają przed burmistrzem, a nie radnym. Jeśli radny chce, aby coś zostało 

umieszczone w BIP-ie urzędu, to należy zwrócić się do Burmistrza, panie nie mają 

uprawnień, aby cokolwiek zamieścić w biuletynie.  

Dziwi się radnemu, że zarzuca mu utrudnianie pracy radnego i kontakt z mieszkańcami, co 

jest zupełnie nie adekwatne do sytuacji. Po drugie wcześniej widział się z radnym, który w 

ogóle nie wspomniał o powyższej sprawie, nie skonsultował z nim tego, tylko przesyłał maile. 

Można było to omówić i wyjaśnić, co autor ma na myśli. Uważa, iż zgodnie z ustawą, BIP to 

nie tablica ogłoszeń przy pierwszym lepszym przystanku autobusowym, gdzie każdy może 

zamieścić co chce. Z Burmistrzem ustalił, iż spełniona zostanie prośba radnego, ale wcześniej 

miało to być przedyskutowane na posiedzeniach komisji, na co radny już nie poczekał i od 

razu wydał opinię, że się utrudnia pracę. Radny twierdzi, iż prośba to indywidualna decyzja 

trojga radnych klubu OKO, ale chce korzystać z publicznego portalu. 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Dzienisiewicz 

wtrąciła, że jest to polemika tylko z jedną osobą. Rozumie emocje i rozumie, że można się z 

tym nie zgadzać, ale prosi, aby mówić o faktach i przejść do meritum sprawy. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

jego zdaniem BIP świadczy o gminie, Burmistrzu i radnych, pełni funkcję informacyjną. 

Informacje o radnych powinny być  jednorodne, według jednolitego klucza bez względu na 

to, jaki komitet radny reprezentuje. Właśnie te zagadnienia miały być omawiane na 

posiedzeniach poszczególnych komisji.  

Jedną z propozycji Klubu Radnych OKO jest korespondencja elektroniczna. Jak najbardziej 

jest za tym, ale trzeba ustalić na jakich zasadach ten elektroniczny obieg dokumentów ma 

funkcjonować.  

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Dzienisiewicz 

oznajmiła, iż sprawa budzi wielkie emocje i jej zdaniem jest związana ze stylem bycia 

radnego Macieja Juchniewicza, a nie tym, że wkracza w czyjeś kompetencje. Chce, aby na 

tym posiedzeniu sprawa została wyjaśniona i prosi o propozycje przewodniczącego.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

stwierdził, że aby móc dyskutować o wnioskach, trzeba znać „tło” sprawy.  

Uważa, iż radny Juchniewicz zachował się niestosownie pisząc maila do rady i zamieszczając 

w załączniku jego odpowiedź do publicznej wiadomości. Chce, aby komisja opracowała 
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pewien system wymiany informacji drogą mailową, gdzie autor nie zawsze może być dobrze 

zrozumiany.  

Korespondencja mailowa dotycząca poruszanej sprawy znajduje się w biurze rady i każdy 

radny może się z nią zapoznać.   

 

Członek komisji – Maciej Juchniewicz     

zaproponował, aby Przewodniczący Rady Miejskiej wziął udział w kolejnym posiedzeniu 

komisji, a dziś zakończyć temat. Mail nie był z dnia 19 grudnia, lecz 22 grudnia 2014 r.  

Jego zdaniem zastosowano pewną formę cenzury, skoro w BIP zamieszczono adresy 

mailowe, a opisu, o który prosił klub, nie. Zakres informacji o radnym w BIP i propozycje 

klubu co do zasad działania rady to dwie różne sprawy. Jego współpraca z pracownicami 

biura rady od trzech lat jest taka, że do obu pań zwracał się po imieniu i nikomu to nie 

przeszkadzało. Skoro teraz taki przepływ informacji jest łamaniem prawa, to przez trzy lata 

łamał prawo informując cyklicznie o swoich dyżurach z prośbą o ich umieszczenie.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

wtrącił, że do tej pory jeśli informacje dotyczyły tylko radnego, to nie było wątpliwości, ale 

jeśli radny dotyka spraw biura i urzędu to panie nie są stroną do dyskusji.  

 

Członek komisji – Maciej Juchniewicz     

zaznaczył, iż informacje dotyczące jego dyżurów i kontaktu z nim są w BIP-ie już od trzech 

lat. W piśmie prosił, aby umieścić określone informacje o radnych z jego klubu. Jeśli inni 

radni nie będą potrzebować takich informacji, to będzie to przedyskutowane, on tego 

potrzebuje. Uważa, że ma miejsce jakaś cenzura. Nie można cenzurować treści, które nie są 

wyrażeniem poglądów, a mają charakter czysto informacyjny. 

W swoim imieniu zaprosił Przewodniczącego Rady Miejskiej na kolejne posiedzenie komisji 

i przedyskutowanie powyższych zagadnień.  

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Dzienisiewicz 

stwierdziła, że należy wyjaśnić sprawę i ustalić pewne zasady. Jej zdaniem z tego trudnego 

konfliktu będzie pozytyw, gdyż zostaną ustalone jasne zasady. Poprosiła członków komisji o 

przygotowanie się na kolejne posiedzenie poprzez zapoznanie się ze statutem gminy i 

zasadami pracy biura rady. 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski 

powiedział, iż zostanie przeprowadzone szkolenie dla wszystkich radnych dotyczące ich praw 

i obowiązków.  

Start rady nowej kadencji zaczynający się od kłótni jest nikomu nie potrzebny. Wszyscy 

zostali wybrani przez społeczeństwo, od wyborów minęło już prawie dwa miesiące i jego 

zdaniem wszyscy powinni stanowić w miarę zgraną drużynę, co nie znaczy, że powinni 

mówić  jednym głosem. Każdy jest inny, ma swoje poglądy i to jest dobre, bo dzięki temu 

świat się rozwija. Należy dążyć do tego, by coś dla mieszkańców zrobić i nie pokazywać 

społeczeństwu, że już początek pracy zaczyna się od falstartu, bo to przykre. Trzeba 

normalnie pracować i rozmawiać jak najwięcej. 

 

Członek komisji – Maciej Juchniewicz     

wtrącił, że jego mail jest reakcją na pismo przewodniczącego, więc odpowiedział w formie 

pisemnej. Prosił, aby więcej nie drążyć tematu i proponuje omówić to na kolejnym 

posiedzeniu komisji. Nie traktuje sprawy jako kłótni, ale różne widzenie tematu. Z pewnością 

dojdą do porozumienia, bo do tej pory dobrze współpracowało się mu z przewodniczącym.  

Pewne różnice zdań zawsze będą, bo skład rady jest taki, a nie inny.  

 

Innych spraw wniesionych nie było. 
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Na tym punkt zakończono. 

 

 

Do punktu 4 – Wolne wnioski. 
 

Wolnych wniosków nie zgłaszano. 

 

Na tym punkt i posiedzenie komisji zakończono. 

 

 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej                                  Przewodnicząca Komisji 

 Karol Sobczak         Maria Dzienisiewicz 

    

     Protokołowała          

      Małgorzata Adameit                      

 

 


